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Abstract 

The writing of this thesis is a discussion of "performance" as a technical and 
operational "knowledge experience." In the process, in addition to referring to related 
Chinese and English books and journals as well as doctoral thesis, In terms of methods, 
consider the qualities and professional experiences of performers,,Chooising a 
performer who had ever published the complete Beethoven Sonata is one of the main 
foundations for the argument. The thesis further considers the nationality, region and 
special characteristics to enlarge the differences and differences, and screens the 
musicians of German and Austrian regions, Artur Schnabel, and the Jewish musician 
of the American system Daniel Barenboim. And the Korean performer H-J Lim made 
a comparison and analysis. 

This thesis is divided into five parts. Chapters 1 "Introduction" contains motivation 
and aim, literature review, methods and steps. Chapter 2 "Beethoven's early experience 
and composition background" contains background description, piano sonata writing 
and creative motivation in Beethoven's early stage; Chapter 3 "information collection 
for representative performers" contains the introduction and classification of 
performers from different regions, ages, cultures and educational backgrounds. Chapter 
4 is the composition of the four sonatas, the interpretation of the performers, and the 
author's views and analysis. The last chapter "Conclusion" summarizes the author's 
thoughts after the study and reflections on individual concerts. 
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第四章 貝多芬鋼琴奏鳴曲作品 22 詮釋分析 

本章主要是以過去演奏家們的經驗為基礎所進行的探討，筆者透過對演奏家

們的專輯分析，以及與術科教授所做的討論，並且參考相關的研究著作，來進行

作品的整體彙整與分析。每個樂章所使用的譜例，筆者採用台灣普遍使用的一本

由 B. A. 華爾納（Bertha Antonia Wallner）和康勒‧韓森（Conrad hansen）所編

訂，全音樂譜出版社所發行的《貝多芬鋼琴奏鳴曲第一冊》來做為分析的版本，

詮釋方面也依照樂譜所註解的標示與說明，來做為與三位演奏家進行比較的一個

基礎。樂章內容分析如下： 

第一節 第一樂章 Allegro con brio （抖擻的快板）-降 B 大調 4/4 拍 

第一樂章的速度為 4 分音符為一拍，速度 100 配，而且要平穩的練習，之後

上台演出才能衝得很快。以下是第一樂章每小節段落的分布： 

【表 4-1-1】：第一樂章段落與架構分析表 

段落 小節數 調性 

呈 

示 

部 

第一主題 1-10 小節 降 B 大調 

過門 11-14 小節  

第二主題 15-57 小節 F 大調 

結束樂段 57-68 小節 F 大調 

發 

展 

前序 69-75 小節 降 B 大調 

第一主題 75-81 小節 D 大調 
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四樂章）當中，以一起起舞的方式呈現。聆聽者在聽莫札特是開放式主題，聽起

來像是跟隨的腳步似的，這些開放的片面重覆 8 度音以複音音樂風格改變，這印

記是貝多芬可以明白的，在輪璇曲的角度當中對聆聽者是一種鬥有領奏的地位。」

62 以下是每小節段落的分布： 

【表 4-4-1】：第四樂章樂曲段落與架構圖 

樂段 小節數 說明 

A 第 1 小節至第 18 小節 第四樂章主要題材，第一次

以主要題材出現，第二次以

八度音程演奏將主要題材

的稍微變化發展出來 

B 第 18 小節至 40 小節 發展 F 大調的新題材 

過門 第 40 小節至 49 小節 過門給 A 段再現 

A 第 49 小節至 67 小節 A 主題再現 

C 第 67 小節至 103 小節 關係調 e 小調的新題材 

過門 第 103 小節至 110 小節 轉換樂曲氣氛，過門至A段

再現 

A 第 112 小節至 129 小節 A 段再現，在雙手的旋律線

條做改變 

B 第 129 小節至 153 小節 再現 B 

變奏 A1 第 154 小節至 158 小節 以 A 段為主題，做裝飾音、

三連音、後半拍的旋律形式

做為變奏的題材 

過門 第 158 小節至 164 小節 

變奏 A2 第 164 小節至 172 小節 

變奏 A3 第 172 小節至 182 小節 

                                                       
62 史都華·古德伊爾在期刊上也有提到這首作品猶如莫札特在輪旋曲常用的變奏手法，將這一個

特點在貝多芬的詮釋提出來。 
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